
4349 18/12 92: 3. beh. af f. t. l. om skattemæssige fradrag til fiskere 4350 
[Jens Thoft] 

Når man er vant til at blive irettesat af for- 
manden -  og det bliver jeg ret ofte -  lærer man 
at udtrykke sig så diplomatisk, at man undgår 
de fleste tæsk fra formanden. Og når jeg sagde, 
at det var mit indtryk, så var det for ikke at 
blive irettesat af formanden for at citere fra et 
udvalgsmøde. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg håber ikke, jeg ser irettesættende ud. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

34) Tredje behandling af lovforslag nr. L 124: 
Forslag til lov om ændring af  merværdiafgifts- 

loven (momsloven). (Vurderingsydelser samt vis- 
se forenklinger). 

Af skatteministeren (Peter Brixtofte). 
(Fremsat 2/12 92. Første behandling 9/12 

92. Betænkning 14/12 92. Anden behandling 
16/12 92. Tillægsbetænkning 16/12 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 122 stemmer (S, KF, V, FP, CD, 
RV, KRF og Hans Erenbjerg (UP)) mod 9 
(SF). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

35) Tredje behandling af lovforslag nr. L 148: 
Forslag til lov om ændring af  forskellige skat- 

te- og afgiftslove. (Forhøjelse af  gebyr for erin- 
dringsskrivelser). 

Af skatteministeren (Peter Brixtofte). 
(Fremsat 8/12 92. Første behandling 9/12 

92. Betænkning 14/12 92. Anden behandling 
16/12 92. Tillægsbetænkning 16/12 92). 

Der var stillet 10 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til forhand- 
ling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Forhandling 

Ole Donner (FP): 
Fremskridtspartiet indstiller lovforslaget til 

forkastelse, fordi vi ikke mener, det er doku- 
menteret, at der er behov for en afgift på 65 kr. 
for udsendelse af rykkere. 

Vi har stillet et enkelt spørgsmål angående 
Centralregistret for Motorkøretøjer for at få at 
vide, hvor mange rykkere man udsender årligt; 
det drejer sig om 300.000 rykkere, og det alene 
giver et provenu på over 6 mio. kr. 

Jeg kan godt forstå, at man også angiver i 
svaret, at man har bygget systemet op på en 
sådan måde, at det ikke er muligt at se nøjag- 
tigt, hvor stort provenuet er. Men enhver, der 
har blot en lille smule kendskab til edb, kan se, 
at det må give en ret pæn fortjeneste. Derfor er 
der tale om en skjult skatteforhøjelse, og der- 
for stemmer Fremskridtspartiet imod. 

Skatteministeren (Peter Brixtofte): 
Der er dog det helt vidunderlige ved ordnin- 

gen, at hvis man indbetaler til tiden, undgår 
man et rykkergebyr. 

(Kort bemærkning). 


